
 
Laven, 28. marts 2019 

 

 

 

Referat af Generalforsamling holdt den 27. marts 2019       

 

Bestyrelsen bestående af formand Alex Nicolaisen, Frank Møller, Hans-Erik Magnild, Kurt Commerau og 

Christian Nørgaard. Afbud fra Hans-Erik Magnild. 

 

Tilstede: Poul Erik Jensen, Thomas Fasterholdt, Kim Skårup, Flemming Wurtz og Henrik Kleis. 

 

1. Valg af dirigent. 

Flemming Würtz blev valgt til dirigent. Han konstaterede at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. 

 

2. Formandens beretning. 

Formanden aflagde en kort beretning. Der er ikke foretaget nævneværdige investeringer i det forgangne 

år. Det mest bemærkelsesværdige har været to større brud på ledningsnettet. Disse blev straks udbedret 

og systemet er siden trykprøvet. Beretningen blev godkendt. 

 

3. Regnskab. 

Regnskabet blev gennemgået. De to brud har været dyre og egenkapitalen er lav. Spørgsmål hertil blev 

kort besvaret og henvist til punkt 4 på dagsordenen. Regnskabet blev godkendt. 

 

4. Vandværkets fremtid. 

Fremtiden for små selvstændige vandværker ser vanskelig ud. Tekniske krav til måling og kontrol af 

vandkvaliteten bliver øget år for år, og bliver i stigende grad en opgave for professionelle. Endvidere er 

der behov for betydelige investeringer i de kommende år, bl.a. en bundfældningstank og nye 

vandmålere. Bestyrelsen har igennem en årrække arbejdet på en sammenlægning eller fusion med et 

andet vandværk. For nogle år siden indledte vi et tæt samarbejde med Silkeborg Forsyning, nu Silkeborg 

Vand. De står i dag for opkrævningen af vand og afledningsafgifter. 

 

 Sidste år overgik Linå Vandværk til Silkeborg Vand. De har lagt en forsyningsledning fra Silkeborg til 

Linå. Alex Nicolaisen har forhandlet med Silkeborg Vand om en forlængelse af denne ledning til Laven 

og en overtagelse af vandforsyningen til Laven. Der har været indledende forhandlinger om en evt. 

overtagelse 1.1.2020. 

 

De fremmødte på generalforsamling havde flere spørgsmål. De gav udtryk for, i lys af økonomien, 

fremtidige investeringer og miljøkrav, at bestyrelsen var på rette spor. Der blev også givet udtryk for, at 

en overtagelse gerne måtte ske før 1.1.2020. 

  

Bestyrelsen blev bemyndiget til hurtigst muligt at afslutte forhandlingerne med Silkeborg vand og få et 

konkret forslag på bordet. Dette forslag vil så blive forelagt en ekstraordinær generalforsamling i 

nærmeste fremtid.  

 

5. Valg af to bestyrelsesmedlemmer 

Kurt Commerau og Hans-Erik Magnild blev begge genvalgt. 

 

6. Valg af suppleant 

Kim Skaarup blev valgt 

 

7. Valg af revisor 

genvalg af Edvard Baasch og Flemming Würtz Andersen 

 

8. Eventuelt 

Der blev foreslået en markering for andelshaverne, når og hvis Laven Vandværk nedlægges og overgår 

til Silkeborg Vand. 

 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen for Laven Vandværk. Referent Christian Nørgaard 

 

 


